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Ministr Jurečka bude jednat s odboráři v souvislosti se 

stávkovou pohotovostí na Úřadu práce ČR 

Odborový svaz státních orgánů a organizací oznámil, že od začátku května 

vyhlašuje stávkovou pohotovost v rámci Úřadu práce ČR. Odboráři požadují 

navýšení platů. Už od počátku roku však na úrovni MPSV a ÚP ČR probíhají jednání 

s cílem řešit přetížení a mzdovou situaci zaměstnanců. Vzhledem k aktuálním 

událostem došlo k výraznému nárůstu agendy v celém resortu. Ministr Marian 

Jurečka je ochotný s odbory jednat a připravit konkrétní návrh řešení.  

MPSV v poslední době muselo řešit řadu krizových situací, ať už se jednalo o pandemii 

covidu nebo nápor ukrajinských občanů prchajících před válkou. „Jsme si plně vědomi, že 

tato bezprecedentní doba klade zvýšené nároky především na zaměstnance Úřadu práce 

ČR. Už na začátku roku jsme proto zahájili jednání, abychom pomohli situaci řešit. Řekli 

jsme hned v lednu, že co nejdříve přistoupíme k revizi odměňování, a to platí. Zároveň 

jsem rozhodl o mimořádných odměnách pro všechny zaměstnance ÚP ČR,“ uvedl ministr 

práce a sociálních věcí Marian Jurečka (KDU-ČSL). „Tato nátlaková forma, kterou 

odboráři zvolili, mě velmi mrzí. Zažíváme extrémní situaci, přesto se nám daří proplácet 

přesčasy a vyčlenili jsme zdroje právě i na mimořádné odměny,“ dodal. 

Odměny pro pracovníky ÚP ČR byly za poslední období rekordní a průměrně v březnové 

výplatě činily 13 270 korun. „V minulosti to za krizových situací bývalo násobně méně. 

Třeba během covidu vláda Andreje Babiše rozdávala plošně zdravotníkům a zrovna na 

zaměstnance Úřadu práce nemyslela,“ zdůraznil ministr Jurečka. V prvním kvartálu 

loňského roku vyplatil ÚP ČR na mimořádných odměnách svým zaměstnancům více než 

51,1 milionů korun. Za první kvartál letošního roku to bylo přes 55 milionů na odměny a 

navíc 71,1 milionů na odměny v souvislosti s ukrajinskou krizí. 

„Požadavek na navýšení platů je třeba vnímat v kontextu nejdříve rozpočtového provizoria 

a nyní také obrovských výdajů státu na zvládání uprchlické krize a pomoci těm 

nejohroženějším skupinám českých občanů zasažených růstem prakticky všech cen,“ 

připomněl ministr. MPSV se intenzivně snaží snížit administrativní zátěž úředníků řadou 

kroků – např. digitalizací, která by se v budoucnu měla týkat celého systémů dávek. Již 

nyní lze online vyřídit žádost o solidární příspěvek pro domácnosti a humanitární dávku.  

„Nemůžeme nyní přistoupit na požadavek navýšení platů pouze zaměstnancům ÚP ČR. 

Nepovažuji za správné jít na úkor třeba personálu v sociálních službách nebo 

nepedagogických pracovníků ve školství. Samozřejmě zvažujeme všechny varianty, a to 

i možnost plošného navýšení tarifů zaměstnanců ve veřejné sféře. Na tom ovšem zatím 

nebyla shoda, protože možnosti rozpočtu, který jsme zdědili v hrozném stavu, jsou zkrátka 

omezené,“ připomněl Jurečka s tím, že se v druhé polovině příštího týdne setká se 

zástupci odborů a přinese konkrétní návrh řešení. 


